
- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Landbouw-
Egalisatiefonds, Afdeling A, voor
het jaar 1995 (wijziging samen-
hangende met de Voorjaarsnota)
(24196);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Gemeentefonds
voor het jaar 1995 (wijziging
samenhangende met de Voor-
jaarsnota) (24197);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Provinciefonds voor
het jaar 1995 (wijziging samen-
hangende met de Voorjaarsnota)
(24198).

Deze wetsvoorstellen worden zonder
beraadslaging en zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Strafbaar-

stelling van misbruik van een
alarmnummer voor publieke
diensten (23797).

Dit wetsvoorstel wordt zonder
beraadslaging en zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- het wetsvoorstel Gemeente-
lijke herindeling in het
samenwerkingsgebied
’s-Hertogenbosch (23712).

(Zie vergadering van 30 mei 1995.)

De beraadslaging wordt hervat.

©

Staatssecretaris Van de Vonder-
voort: Mijnheer de voorzitter! Op 30
mei gaf ik aan, er behoefte aan te
hebben dit wetsvoorstel en de
behandeling ervan opnieuw in het
kabinet aan de orde te stellen,
alvorens te antwoorden in tweede
termijn. De oordelen die in deze
Kamer zijn gegeven over de
interpretatieruimte die er is of er juist
niet is bij het beleidskader gemeente-
lijke herindeling en de toepassing
van de Wet ARHI waren daarvoor de
aanleiding. In het kabinet is het
voorstel 's-Hertogenbosch/Rosmalen,
zoals het inmiddels is gaan heten,
enkele malen expliciet aan de orde

geweest. De uitkomsten van dat
beraad sterken mij in mijn overtui-
ging dat het voorstel dat nu aan de
orde is, past in het geldende
herindelingsbeleid. Ik ga daar zo
nader op in. In mijn beantwoording
in tweede termijn zijn de uitkomsten
van het kabinetsberaad verwerkt.
Overigens dank ik de Kamer voor de
gelegenheid die zij mij gegeven heeft
voor dit nader beraad.

In de criteria in de nota naar
aanleiding van het verslag bij de
begroting van Binnenlandse Zaken
voor 1987 wordt in antwoord op
vraag 35 letterlijk gezegd: ''De
rubricering van de knelpunten bevat
een grove indeling. De onderdelen
zullen soms in samenhang voorko-
men. Het gewicht van de verschil-
lende onderdelen dient te worden
bepaald aan de hand van de
concrete situatie. Bovendien is de
opsomming niet limitatief. In de
praktijk kunnen andere knelpunten
zich voordoen. De opsomming van
knelpunten is opgenomen in de
hoofdlijnen van het herindelings-
beleid. De term ''hoofdlijnen''
impliceert reeds een globale
aanduiding.''

De heer Talsma en anderen
hebben gewezen op het feit dat
specifieke knelpunten in diverse
omstandigheden kunnen verschillen.
In de situatie rond 's-Hertogenbosch
en Rosmalen zijn het vooral de
sociaal-geografische en ruimtelijke
knelpunten van het verstedelijkt
gebied van en rond
's-Hertogenbosch geweest, die ten
grondslag liggen aan de beoordeling
van de hier voorgestelde samenvoe-
ging. Het gaat niet om de vraag of
's-Hertogenbosch zo groot mogelijk
moet worden gemaakt en evenmin
uitsluitend om de vraag of Rosmalen
zelfstandig kan voortbestaan. De
sociaal-geografische en ruimtelijke
verwevenheid van 's-Hertogenbosch
en Rosmalen maken een beoordeling
van die situatie nodig, juist met
inachtneming van die verwevenheid.
's-Hertogenbosch en Rosmalen zijn
voor een belangrijk deel in elkaar
gegroeid. Dat zal alleen maar
toenemen als de woningbouw-
taakstelling voor de komende jaren
wordt uitgevoerd. Rosmalen is in de
afgelopen periode mede zo sterk
gegroeid, omdat 's-Hertogenbosch
onvoldoende ruimte heeft. De
bouwlocaties voor het stedelijk
gebied en de centrumfunctie van
's-Hertogenbosch kunnen en moeten
vooral op het grondgebied van de

huidige gemeente Rosmalen worden
gevonden. Deze knelpunten, waar ik
in de memorie van antwoord en in
eerste termijn uitvoeriger op ben
ingegaan, worden ook in het gebied
nadrukkelijk erkend.

De commissie-Schampers heeft
uitvoerig geargumenteerd en de
provincie Noord-Brabant heeft die
overwegingen overgenomen.
Weliswaar verbonden het college
van gedeputeerde staten en later
provinciale staten aan die analyse
niet dezelfde conclusie als Scham-
pers, maar de erkenning van de
knelpunten was er wel degelijk. Ik leg
daar zoveel nadruk op, omdat juist in
1986 het beleidskader zo nadrukkelijk
uitgaat van de aanwezigheid van
knelpunten. Die aanwezigheid is bij
de beoordeling nu van groot belang.

Tegelijkertijd moet beoordeeld
worden of de gekozen oplossing van
een maat is die past bij het knelpunt
dat opgelost moet worden. Het
college van gedeputeerde staten van
Noord-Brabant stelde de samenvoe-
ging in een eerdere fase voor, maar
wijzigde zijn plannen later. De
argumentatie van het college
indertijd ondersteunt mij in mijn
opvatting van nu. Ik ben van mening
dat er inderdaad een oplossing
wordt gekozen van een maat die
past. Toen in de Tweede Kamer zo
nadrukkelijk werd aangegeven dat
het samenvoegen van
's-Hertogenbosch en Rosmalen de
voorkeur verdient boven het voorstel
van provinciale staten van Noord-
Brabant, heb ik afgewogen of deze
oplossing inderdaad in deze situatie
te verkiezen is. Mijn antwoord
daarop is bevestigend, hetgeen
betekent dat ik van oordeel ben dat
deze oplossing past binnen het
bestaande beleidskader gemeente-
lijke herindeling. Dat is belangrijk,
omdat er naar mijn mening geen
precedentwerking van moet uitgaan
om als het ware nieuw beleid te
forceren. Als er behoefte bestaat aan
nieuw beleid of een aangepast
beleidskader, dient dit geeÈxpliciteerd
te worden, zodat bij de behandeling
van wetsvoorstellen duidelijk is
tegen welk beleidskader een voorstel
wordt afgewogen. De samenvoeging
van 's-Hertogenbosch en Rosmalen
past dus naar mijn mening in het
bestaande beleidskader en is op haar
eigen aard en inhoud bezien. Ik heb
daarvoor verwezen naar de
sociaal-geografische en ruimtelijke
knelpunten die dominant zijn
geweest in de beoordeling daarvan.
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